
Поштовани чланови комисије,

У даљем тексту износим образложење предложених измена и допуна достављеног предлога.

Предлог за измену чл.15- конкретне одредбе заправо представља повећање вредности једног 
бода, коју предложену вредност 1 (једног) бода, сам
утврдила сам помоћу званичних података "ЗАВОДА ЗА СТАТИСТИКУ" Републике Србије о 
индексу потрошачких цена за период од 2013 год- као
прве године након измене тарифе, па све до данас. Узета је у обзир и предикција раста цена у 
наступајућим годинама. Наиме, на основу званичних података "Завода за статистику" 
утврђено је да је
- годишња инфлација за 2013 годину, износила 2,2 %;
- годишња инфлација за 2014 годину, износила 1,7 %:
- годишња инфлација за 2015 годину, износила 1,5 %;
- годишња инфлација за 2016 годину, износила  1,6 %:
- годишња инфлација за 2017 годину, износила  3,0 %;
- годишња инфлација за 2018 годину, износила  2,0 %;
- годишња инфлација за 2019 годину, износила  1,9 %;
- годишња инфлација за 2020 годину, износила  1,3 %;
- годишња инфлација за 2021 годину, износила 7,9 %;
- годишња инфлација за 2022 годину износила 14.0%
(подаци достављени захваљујући радном ангажовању Адвоката Стефана Младеновића из 
Лесковца)

Узимајући предње наводе у обзир, евидентно да новоизмењена вредност бода, мора 
одражавати економска и инфлаторна кретања у нашој држави (као и предвиђену будући 
инфлацију која ће сигурно бити двоцифрена), те да уједно није подложна честим променама- 
због чега сматрам да минимална прихватљива вредност 1 бода не сме бити нижа од 50,00 
динара; Наведена вредност у складу је и са платежном моћи грађана.

Предлог садржан у тарифном броју 19.-инициран је образложењем судских одлука, у којима 
стоји да се ради о јавним и доступним обрасцима, а за чије попуњавање није потребно 
посебно стручно знање и који обрасци садрже све потребне елементе, те по оцени Већа све 
већег броја судова, попуњавање образаца странкама не иницира посебне трошкове (које 
трошкове не познаје важећа тарифа). Поред тога судови сматрају беспотребним, сачињавање 
поднесака од стране адвоката, те их исти и сматрају трошковима који нису нужни, позивајући
се на чл. 154 ЗПП-а.

Што се тиче предлога повећања броја поена, у поступцима за измену одлуке у делу 
издржавања и поступцима за издржавање- оправданост се састоји у сложености поступка, а и
у елиминисању каприца повериоца издржавања.

Лично сматрам да је неопходно изменити, тј. допунити чл. 69 важеће Тарифе на начин како је
то опредељено предлогом- из простог разлога јер искуствено, се велики број адвоката 
сусреће са самовољом осигуравача и осугуравајућих компанија (које себе увек сматрају за 
доминантну страну у мирним поступцима како за накнаду штете, тако и за остваривање 
права из осигурања). Како не би било будућих нејасноћа око тарифирања поденсака и захтева
пред надлежним осигуравајућим друштвима и како би се уједно спречила њихова 
безобзирност- предлажем да и овај предлог буде уврштен у коначну радну верзију предлога 
за измену и допуну тарифе.



ПРОТИВИМ СЕ СВИМ ПРЕДЛОЗИМА СМАЊЕЊА БРОЈА ПОЕНА, ИЗ РАЗЛОГА 
НАПРЕД НАВЕДЕНИХ, А ПОСЕБНО ЈЕР СЕ АДВОКАТУРА НАЛАЗИ У ВРЛО 
НЕПОВОЉНОМ ПОЛОЖАЈУ, ТЕ САМИ МОРАМО ЦЕНИТИ СВОЈУ ПРОФЕСИЈУ И 
КВАЛИТЕТ СОПСТВЕНОГ РАДА, КАО И  ВЕЛИКО ЗАЛАГАЊЕ И ОДГОВОРНОСТ КОЈА 
ИДЕ УЗ ТАКАВ РАД.

Овим путем обавештавам чланове комисије да сам због здравствених проблема, спречена да 
присуствујем састанку заказаном за дан 21.01.2023.
године. Са свега горег изнетог молим да се усвоји предлог да се о предстојећем састанку 
сачини записник, те да ми се исти достави на адресу електронске поште.

С поштовањем
Адв. Јанковић Јелена из Лесковца


